
 

 
 

 
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ  
VALNÉ HROMADY SVAZU PRŮMYSLU A DOPRAVY ČESKÉ REPUBLIKY 
DNE 21. LISTOPADU 2023 OD 13.00 HODIN 

Místo konání: Multifunkční sál PETROF Gallery v Hradci Králové 
Přítomni a omluveni: dle prezenční listiny 
Výsledky hlasování jsou zaznamenány v protokolu mandátové komise, výsledek volby viceprezidenta 
je uveden v protokolu o průběhu a výsledku volby viceprezidenta. Oba protokoly jsou k nahlédnutí 
v sekretariátu Svazu průmyslu a dopravy ČR. 

1) ZAHÁJENÍ 

Jednání valné hromady Svazu průmyslu a dopravy ČR (dále také „SP ČR“ nebo „Svaz“) zahájila 
Ing. Dagmar Kuchtová, generální ředitelka Svazu. Valná hromada se konala za laskavé podpory 
společností PETROF spol. s r.o. a DOSTAV Praha a.s. 

V úvodu přivítala účastníky valné hromady ve spol. PETROF její prezidentka Mgr. Zuzana Ceralová 
Petrofová a krátkým videem představila historii firmy a dlouholetou tradici výroby klavírů a pianin. 

Valná hromada měla v souladu se Stanovami Svazu průmyslu a dopravy ČR 79 mandátů. V době 
zahájení jednání bylo přítomno 54 delegátů, valná hromada byla usnášeníschopná. 

2) VOLBA ORGÁNŮ VALNÉ HROMADY A SCHVÁLENÍ PROGRAMU VALNÉ HROMADY 

Představenstvo SP ČR navrhlo valné hromadě složení komisí, ověřovatele zápisu a předsedajícího 
valné hromady: 

Mandátová komise: Mgr. Dagmar Kužvartová Ing. Jan Prokš, Ph.D., Ing. Richard Vidlička, MBA 

Návrhová komise: Ing. Bohuslav Čížek, Ph.D., MBA, Ing. Jiří Holoubek, Ing. Bohdan Wojnar 

Volební komise: JUDr. Tomáš Černý, LL.M., MBA, Mgr. Milena Jabůrková, MA,  
 MUDr. Miroslav Palát, MBA 
Ověřovatelé zápisu: Ing. Ernest Ištvánfy a JUDr. Zuzana Krejčiříková 

Návrh na složení komisí a ověřovatele zápisu schválila valná hromada všemi hlasy přítomných 
delegátů. 

Předsedajícím valné hromady byl na návrh představenstva všemi hlasy přítomných delegátů 
schválen Ing. Zdeněk Musil. 

Program jednání: 
1) Zahájení 
2) Volba orgánů valné hromady a schválení programu valné hromady 
3) Programové prohlášení SP ČR na rok 2024 
4) Zpráva dozorčí rady SP ČR 
5) Platební řád SP ČR 
6) Rozpočet SP ČR na rok 2024 
7) Schválení kooptace členů představenstva 
8) Volba viceprezidenta 
9) Usnesení 
Program byl schválen všemi hlasy přítomných delegátů. 

Závěr:  Valná hromada Svazu průmyslu a dopravy ČR schválila výše uvedené složení komisí, 
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ověřovatele zápisu, předsedajícím valné hromady Ing. Zdeňka Musila a navržený program 
jednání.  

3) PROGRAMOVÉ PROHLÁŠENÍ SP ČR NA ROK 2024 

Před vystoupením prezidenta Svazu průmyslu a dopravy ČR Mgr. Jana Rafaje, MBA si účastníci 
valné hromady prostřednictvím videa připomněli letošní Sněm a účast Svazu na Mezinárodním 
strojírenském veletrhu v Brně.  

Mgr. Rafaj ve svém vystoupení shrnul, co se událo od poslední valné hromady a zaměřil se také na 
výzvy, které nás čekají. Uvedl, že celá řada segmentů je už v recesi, řada projektů stagnuje a 
ekonomika ČR se propadá. ČR je jedinou zemí v EU, která se nevrátila na čísla před covidem. 
Musíme si klást otázky, co s tím budeme dělat a to je výzva pro naše firmy. Svaz je tu od toho, aby 
analyzoval situaci a jeho zástupci o situaci s politiky hovořili a odstraňovali překážky. 

Těsně před jarní valnou hromadou Svazu, kdy byly zvoleny nové orgány Svazu, vláda představila 
svůj konsolidační balíček, který vyvolal velké napětí u veřejnosti. SP ČR okamžitě začal upozorňovat 
na celou řadu věcí, které jsme požadovali zlepšit, zpřesnit a upravit. Dosáhli jsme částečného 
úspěchu u benefitů pro zaměstnance. Daleko větší problém jsou ale ceny energií.  

Společným úsilím SP ČR, HK ČR, KZPS ČR a dalších podnikatelských asociací jsme vytvořili společnou 
iniciativu a uspořádali konferenci Česko na křižovatce, na které jsme představili naše vize. V tzv. 
SWOT analýze jsme shrnuli naše priority a požadavky na vládu za posledních 10 let. Vláda na to 
zareagovala vytvořením Vládního výboru pro strategické investice (VVSI). Přes tuto platformu 
můžeme zkracovat schvalování některých náležitostí. Pod VVSI jsou zřízeny 4 pracovní skupiny: PS 
Intelektuální kapitál a konkurenceschopnost, PS Strategická infrastruktura, PS Financování a PS 
Legislativa, ve kterých máme své zástupce. Prvním úspěchem je novela zákona o liniových 
stavbách, do které se podařilo načíst téměř 50 stran pozměňovacích návrhů.  

Na dalším jednání VVSI 22.11.2023 se bude diskutovat mj. novela zákona o výzkumu a vývoji. Pro 
nás je naprosto nepřijatelný návrh poklesu prostředků na aplikovaný výzkum pro rok 2024  
uvedený v návrhu státního rozpočtu na příští rok. 

Při prosazování zájmů českých firem a prosazování vyšší české přidané hodnoty je pro nás důležitá 
podpora exportu a nalézání nových trhů. Proto organizujeme podnikatelské mise, v letošním roce 
jich bude 13. 

Téma trhu práce bude předmětem jednání VVSI. V této oblasti vidíme vůli na straně politiků, že 
s trhem práce se musí něco dít, ale stále nevidíme finální kroky, které by náš pracovní trh více 
otevřely. Dokončujeme návrhy fast tracků pro firmy, které jsou schopné přivézt ze zahraniční 50 a 
více kvalifikovaných zaměstnanců. Transpoziční novela zákoníku práce je pro řadu firem zatěžující. 
Podařilo se nám alespoň prosadit, aby finální znění nešlo nad rámec evropské směrnice. Nyní 
pracujeme na přípravě další novely zákoníku práce, která by měla být k zaměstnavatelům 
vstřícnější.  

Naši členové se shodují na potřebě zavedení eura v ČR, proto představenstvo jmenovalo Pavla 
Drobila zmocněncem SP ČR pro euro, který bude připravovat návrh na implementaci eura v ČR. 

Již na přelomu května a června jsme upozornili vládu, že největší problém budou pro firmy ceny 
energií. Zvýšení poplatků za přenos a distribuci energie a vrácení platby POZE může vést u 
energeticky náročných firem k nárůstu nákladů ve stovkách milionů Kč v době, kdy ostatní 
evropské státy jdou opačným směrem. To má vliv na konkurenceschopnost českých podniků. Vládu 
s tímto konfrontujeme a snažíme se vysvětlit naši pozici. Vyzýváme vládu, aby nad rámec rozpočtu 
vložila do systému dalších 7 mld. Kč, vrátil se způsob výpočtu podle příkonu, jako tomu bylo do 
roku 2021, a využila rok 2024 k přenastavení systému poplatků za systémové služby a distribuci. 
Celá řada evropských zemí začala své firmy dotovat, a tím vznikají nerovné podmínky.   

Nečeká nás klidné období. Odbory se rozhodly 27.11.2023 protestovat ve firmách proti vládě. 
S nejvyššími představiteli Průmyslové aliance odborových svazů jsme jednali, ale nemůžeme této 
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aktivitě zabránit. Hlavním tématem protestních akcí jsou právě ceny energií. I když se shodneme 
na tématu, neshodujeme se na způsobu, jakým chceme s vládou jednat.  

Našimi prioritami na další období jsou: 

● směrování ČR na západ a na EU, abychom byli konkurenceschopní, 
● prosadit požadavky předkládané na VVSI do praxe, 
● přesvědčit vládu, aby stála za úspěšnými firmami a začala chápat průmysl. 

Závěrem svého vystoupení prezident Rafaj poděkoval členům za podporu a popřál jim, aby rok 
2024 byl pro firmy úspěšný a podařilo se jim posunout svůj byznys o kus dál. K tomu přislíbil pomoc 
celého sekretariátu, kterému poděkoval za jeho dosavadní práci.  

Diskuse: 

 MUDr. Miroslav Palát, MBA, prezident CzechMed 

Zaměstnavatelé by se měli zajímat o zdravotnictví, protože se v něm protočí 0,5 bilionu Kč, 
z toho 75 % tvoří odvody zaměstnavatelů a zaměstnanců. Snížit nemocnost o 10 % znamená 
1 % HDP.  

V návrhu Programového prohlášení SP ČR na rok 2024 jsou uvedeny požadavky v oblasti 
zdravotnictví, chceme např.: 
▪ angažovat se v měření a zveřejňování kvality poskytovatelů zdravotní péče,  

▪ rozšířit roli zaměstnavatelů v rozhodovacích procesech zdravotnictví, jako největších 

plátců do všeobecného zdravotního pojištění, 

▪ podporovat elektronizaci a standardizaci zdravotnictví, 

▪ odstranit přebujelou a vzájemně si odporující regulaci, 

▪ nastartovat reformu zdravotního pojištění zejména v oblasti diferenciace pojistek. 

Upozornil na to, že v daňovém balíčku je uvedeno, že benefity nad 20 tis. Kč jsou zatíženy 
odvody do zdravotního a sociálního pojištění.  

Dále uvedl, že je připraveno Memorandum o spolupráci s Ministerstvem zdravotnictví.   

Témata týkající se zdravotnictví je připraven diskutovat na jednáních grémia a rady členů a 
nabídl členům také zapojení do expertního týmu SP ČR pro zdravotnictví. 

 Mgr. Zdeněk Zajíček, prezident ICT Unie a prezident HK ČR  

Uvedl, že znění Programového prohlášení SP ČR je ve velké shodě s tím, co se společně snažíme 
prosadit ve vztahu k vládě a parlamentu. Poděkoval Mgr. Rafajovi za velmi úzkou spolupráci.  

Uvedl, že je třeba do české infrastruktury investovat, abychom dohonili zbytek Evropy. 
Předpokládáme, že většina oblastí bude financována ze soukromých zdrojů. Je třeba vytvořit 
investiční prostředí, kde bude moci soukromý kapitál dlouhodobě a předvídatelně investovat 
do českých projektů. Investiční aktivity se neobejdou bez dopravní infrastruktury a částečně 
také bez energetické infrastruktury. Pokud bychom chtěli dobudovat dálniční síť a na ni 
navazující silniční síť, musíme investovat 2 biliony Kč. Budování vysokorychlostních tratí se 
odhaduje na 1,2 bilionu Kč. Odhad investic do energetické infrastruktury je 1,5 bilionu Kč.  

Musíme také tlačit na konsolidaci veřejných financí v ČR. 

 Mgr. Radek Zapletal, tajemník Unie soukromých bezpečnostních služeb 

V příštím roce bude zastupovat USBS v SP ČR už 20 let. K vystoupení na valné hromadě ho 
vedou změny v zákoníku práce. Průmysl je často závislý na službách. Servisní služby, které jsou 
poskytovány v režimu 24/7, jsou nyní ohroženy. Nesouhlasí s tím, že transpozice směrnice do 
zákoníku práce nešla nad rámec evropské směrnice. Čekají nás další kontroly, omezení služeb 
a další náklady. Navrhl rozšířit bod týkající se trhu práce o požadavek na komplexní revizi 
pracovněprávní legislativy tak, aby odpovídala 21. století. Dále požadoval, aby SP ČR byl 
přítomen při přípravě všech legislativních norem k trhu práce od samého začátku. 
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Předsedající valné hromady vyzval Mgr. Zapletala, aby požadavek na zapracování do 
programového prohlášení nebo do usnesení předal písemně návrhové komisi. 

Prezident Rafaj ubezpečil, že malé a střední firmy a služby jsou pro nás velmi důležité.  

Ing. Wojnar, který v představenstvu odpovídá za oblast trhu práce, reagoval, že proto jsme  
iniciovali jednání na změnu zákoníku práce. Naším cílem je, abychom zároveň pracovali na 
modernizaci ZP.  Nyní máme již 160 návrhů na změnu ZP a přivítá další podněty a připomínky.  

 Ing. Josef Hlavinka, ředitel Svazu sléváren 

Situace ve slévárenství je zoufalá, proto podporuje myšlenku SP ČR v politice cen energií 
zejména pro velké spotřebitele energií. Mrzí ho, že v konsolidačním balíčku se neobjevil obor 
slévárenství. Uvedl, že v této zemi se bohužel více podporuje sociální politika než hospodářská 
politika. V Programovém prohlášení by mělo jasně zaznít, že prioritou je podpora hospodářské 
politiky ČR.  

Vzhledem k tomu, že se připravují dva návrhy na úpravu Programového prohlášení SP ČR, navrhl 
předsedající valné hromady po dohodě s prezidentem Svazu projednat schválení Programového 
prohlášení SP ČR na rok 2024 za bod 8). 

4) ZPRÁVA DOZORČÍ RADY SP ČR 

Ing. Zdeněk Musil, předseda dozorčí rady SP ČR, okomentoval písemně předloženou zprávu dozorčí 
rady zachycující období od volební valné hromady, kdy dozorčí rada pracuje v novém složení.  

Dozorčí rada na svých jednáních pravidelně kontrolovala plnění rozpočtu letošního roku. Průběžný 
výsledek hospodaření Svazu včetně očekávání do konce roku, který byl dozorčí radě předložen na 
listopadovém jednání, předpokládá ztrátu ve výši 5,2 mil. Kč. Důvodem je jednak neschválení 
dotace v rámci §320a písmeno b) zákoníku práce ve výši 5 mil. Kč a dále též výrazně nižší výnosy 
z tržeb za služby. Pokles těchto dvou příjmových položek se nepodařilo vyrovnat výrazně vyššími 
příjmy z misí a velmi pozitivně lze hodnotit i celkovou výši příjmů z členských příspěvků.  

Přes snahu o úspory v nákladových položkách nelze do konce roku očekávat výraznější změnu a 
hospodaření za rok 2023 skončí s vysokou pravděpodobností ve ztrátě. Nicméně dozorčí rada 
konstatovala, že rezervy Svazu jsou dostatečné ke krytí očekávané ztráty a fungování Svazu není 
v krátkodobém výhledu ohroženo.  

Konečný návrh rozpočtu na rok 2024 je předložen představenstvem Svazu po přepracování jako 
vyrovnaný. Do návrhu rozpočtu bylo zahrnuto zvýšení příjmu z členských příspěvků dle návrhu 
změn platebního řádu na rok 2024 i očekávaná realizace veřejné zakázky, která není ještě 
definitivně schválena. Dozorčí rada schválila návrh rozpočtu na rok 2024 dne 14.11.2023 a 
doporučuje ho v předloženém znění valné hromadě ke schválení. 

Dozorčí rada dále projednala návrh platebního řádu s účinností od 1.1.2024 a doporučuje valné 
hromadě jeho schválení v předloženém znění. 

Dozorčí rada se zabývala také stavem členské základny a platební kázní členů. Představenstvo na 
svém dnešním jednání schválilo Partnera Svazu na dobu 3 let.  

Dozorčí rada konstatovala, že usnesení z minulé valné hromady SP ČR byla plněna a při kontrole 
dalších činností nebyly shledány nedostatky. 

Závěr: Valná hromada Svazu průmyslu a dopravy ČR vzala na vědomí zprávu dozorčí rady. 

5) PLATEBNÍ ŘÁD SVAZU PRŮMYSLU A DOPRAVY ČR 

Ing. Kuchtová doplnila informace dozorčí rady k plnění letošního rozpočtu. Uvedla, že letošní 
hospodářský výsledek podle průběžných výsledků skončí velmi pravděpodobně ztrátou, ale  
usilujeme o to, aby ztráta byla nižší než 5 mil Kč. I když bude letos historicky nejlepší výsledek ve 
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výnosech za podnikatelské mise, podařilo se nám získat dodatečné finance v projektu 
k energetickým úsporám, snižujeme také některé nákladové položky a využíváme mnohem více 
termínované vklady s výhodnými úroky, na pokrytí celé ztráty to stačit nebude.  

Členská základna je stabilní a neustále roste. Tvoří ji 36 kolektivních a 168 individuálních členů. 
Dnešním rozhodnutím představenstva má Svaz již 2 Partnery, kromě partnera již z minulosti, 
společnosti ČEZ, nově společnost T-Mobile Czech Republic. 

Na základě návrhu představenstva navrhujeme pro rok 2024 navýšení členských příspěvků o 10 %. 
Tento návrh, který zohledňuje mimo jiné letošní vysokou inflaci, ale hlavně naši snahu udržet ve 
Svazu kvalitní odborníky, jsme projednali na letošních jednáních grémia individuálních členů a rady 
členů. Současně byl ustaven pracovní tým pro udržitelné financování, který bude představenstvu 
a členské základně předkládat v průběhu příštího roku návrhy na úpravu výpočtu členských 
příspěvků a také, na základě tzv. „cost/benefit analýzy“ návrhy na to, které činnosti nejsou pro 
členy, ale i z pohledu poslání Svazu jako organizace zaměstnavatelů, zásadní a mohli bychom se 
shodnout na tom, že se jim nebudeme věnovat, případně budou zpoplatněny. Tlak členů na 
rozšiřování agend (např. ESG) je velký a snažíme se to zohlednit, ale jsou s tím spojeny také vyšší 
náklady.  

Představenstvo projednalo dne 12.9.2023 návrh platebního řádu a doporučilo jej valné hromadě 
ke schválení. Ing. Kuchtová proto požádala valnou hromadu o schválení předloženého návrhu 
platebního řádu SP ČR. 

V době hlasování bylo přítomno 57 delegátů. Pro návrh platebního řádu hlasovalo 55 delegátů, 
proti 1, zdržel se hlasování 1 delegát. 

Závěr: Valná hromada Svazu průmyslu a dopravy ČR schválila Platební řád Svazu průmyslu a 
dopravy ČR účinný od 1.1.2024. 

6) ROZPOČET SP ČR NA ROK 2024 

Ing. Kuchtová uvedla, že návrh rozpočtu pro rok 2024 předkládá představenstvo valné hromadě 
jako vyrovnaný s náklady a výnosy ve výši cca 100 mil. Kč.  

V nákladových položkách je výrazně vyšší než letos položka č. 9 u IT služeb, kde počítáme s již delší 
dobu plánovanou realizací nového svazového webu a také s vytvořením a provozem webu pro 
aktivity dle §320 zákoníku práce. Dále je vysoký nárůst v řádku 5 - Náklady na reprezentaci - kromě 
pravidelných nákladů, které budou kryty výnosy, jsou v této položce náklady na celkem 80 akcí v 
rámci projektu NORD III, které budou kryty z tohoto projektu.   

Více jak dvojnásobný nárůst v řádku 10 Odborné služby je způsoben nákupem služeb v aktivitách 
projektu dle §320 zákoníku práce. Je to téměř 14 mil. Kč, ale zatím byly vládou schváleny projekty 
pouze dle písmena a) ve výši necelých 9 mil. Kč. Pokud se nepodaří, aby vláda schválila i projekty 
dle písmena b), bude tato položka adekvátně snížena. 

V roce 2024 počítáme s výnosy ve výši 57,8 mil. Kč za příspěvky a placené služby a s částkou 41,7 
mil. Kč za realizaci projektů a veřejných zakázek. U této položky jako každý rok bohužel musíme 
pracovat s určitou mírou nejistoty, protože závisí na schválení projektů. Představenstvo proto po 
skončení I. čtvrtletí 2024 posoudí, zda jsou plánované výnosy reálné a v případě hrozícího deficitu 
přijme na základě návrhu nového generálního ředitele Svazu odpovídající opatření.  

Závěrem Ing. Kuchtová požádala valnou hromadu o schválení předloženého návrhu rozpočtu Svazu 
průmyslu a dopravy na rok 2024.  

V době hlasování bylo přítomno 56 delegátů. Návrh rozpočtu schválila valná hromada všemi hlasy 
přítomných delegátů. 

Závěr: Valná hromada Svazu průmyslu a dopravy ČR schválila rozpočet SP ČR na rok 2024. 
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7) SCHVÁLENÍ KOOPTACE ČLENŮ PŘEDSTAVENSTVA 

Valná hromada SP ČR na jaře letošního roku zvolila 15 členů představenstva. V souladu se 
stanovami zůstala v představenstvu 3 neobsazená místa. 

Na svém prvním jednání dne 13. června 2023 představenstvo SP ČR z 9 nominovaných kandidátů 
kooptovalo Ing. Petra Jonáka, ředitele vnějších vztahů a udržitelnosti společnosti Sazka a.s., a 
Ing. Luboše Pavlase, předsedu představenstva společnosti Elektrárna Chvaletice a člena 
představenstva Českého svazu zaměstnavatelů v energetice, za členy představenstva.  

Na svém jednání dne 12. září 2023 představenstvo SP ČR kooptovalo Ing. Tomáše Tótha, předsedu 
představenstva ČD Cargo, a.s., nominovaného Svazem dopravy ČR.  

Při hlasování valná hromada všemi hlasy přítomných delegátů schválila kooptaci Ing. Petra Jonáka, 
kooptaci Ing. Luboše Pavlase a kooptaci Ing. Tomáše Tótha. 

Závěr: Valná hromada schválila kooptaci Ing. Petra Jonáka, Ing. Luboše Pavlase a Ing. Tomáše 
Tótha členy představenstva Svazu průmyslu a dopravy ČR. 

8) VOLBA VICEPREZIDENTA 

Dle pravidel pro návrh kandidátů do voleb orgánů Svazu schválených dne 8. listopadu 2022 bylo 
pro stávající volební období představenstva určeno 7 viceprezidentů. Na jarní volební valné 
hromadě SP ČR bylo zvoleno pouze 6 viceprezidentů. 1 místo viceprezidenta zůstalo neobsazené. 

Představenstvo SP ČR na svém jednání dne 12. září 2023 rozhodlo předložit valné hromadě návrh 
zvolit viceprezidentem SP ČR Ing. Bohdana Wojnara, který v představenstvu odpovídá zejména za 
oblast trhu práce. Ing. Wojnar neměl protikandidáta.  

Ing. Wojnar před volbou valnou hromadu informoval, že v letošním roce završil 40 let práce pro 
český průmysl. Bude v ní i nadále pokračovat a požádal delegáty o důvěru a podporu.  

Valná hromada volila viceprezidenta dle Článku 9 odst. 6) písm. d) Stanov SP ČR. Volba 
viceprezidenta proběhla tajným hlasováním a z rozhodnutí představenstva prostřednictvím 
volebních lístků. Delegáti byli požádáni o úpravu volebního lístku dle jednacího řádu valné hromady 
a jeho vhození do připravené volební urny.  

Podle sdělení mandátové komise bylo v době volby přítomno 56 delegátů. Odevzdáno bylo 55 
volebních lístků, z toho bylo platných 55 volebních lístků. Ing. Bohdan Wojnar obdržel 51 hlasů. 

Závěr: Valná hromada zvolila Ing. Bohdana Wojnara viceprezidentem Svazu průmyslu a dopravy 
České republiky. 

Předsedající valné hromady nyní vyzval návrhovou komisi, aby seznámila s formulací textu 
navrženého v diskusi k Programovému prohlášení jako jeho doplnění. Návrhová komise navrhla po 
dohodě s řečníky doplnit do preambule Programového prohlášení SP ČR na rok 2024 text: 
„Hospodářská politika vytváří zdroje pro sociální politiku. Sociální politika musí vytvářet takové 
rámcové podmínky, aby hospodářská politika tímto nebyla ohrožena.“ Ostatní informace uvedené 
v diskusi budou buď vzaty na vědomí, nebo jsou již v textu Programového prohlášení uvedeny. 

Vzhledem k tomu, že valná hromada podle jednacího řádu hlasuje nejdříve o návrhu předloženém 
představenstvem, dotázal se předsedající valné hromady, zda je některý z delegátů proti doplnění 
tohoto znění do návrhu Programového prohlášení SP ČR na rok 2024. Nikdo z přítomných delegátů 
se nevyjádřil proti doplnění textu. Proto předsedající valné hromady navrhl schválit předložený 
návrh Programového prohlášení SP ČR na rok 2024 doplněný o text formulovaný návrhovou komisí. 
Valná hromada  schválila Programové prohlášení SP ČR na rok 2024 doplněné o výše uvedený text 
všemi hlasy přítomných delegátů.  

Závěr: Valná hromada Svazu průmyslu a dopravy ČR schválila Programové prohlášení Svazu 
průmyslu a dopravy ČR na rok 2024. 
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9) USNESENÍ 

S návrhem usnesení z jednání valné hromady seznámil valnou hromadu za návrhovou komisi 
Ing. Bohuslav Čížek, Ph.D., MBA. 

Valná hromada schválila znění navrženého usnesení všemi hlasy přítomných delegátů. 

Závěr: Valná hromada Svazu průmyslu a dopravy ČR schválila usnesení ze svého dnešního 
jednání. 

Závěrem prezident SP ČR Mgr. Jan Rafaj, MBA informoval, že Ing. Dagmar Kuchtová se rozhodla 
odstoupit z funkce generální ředitelky SP ČR k 31.12.2023. Ing. Rafaj poděkoval Ing. Dagmar 
Kuchtové za její téměř třicetiletou práci pro Svaz průmyslu a dopravy ČR. Zároveň uvedl, že po 
výběrovém řízení byl představenstvem jmenován do funkce generálního ředitele od 1.1.2024 
Mgr. Daniel Urban. Za dozorčí radu poděkoval Ing. Dagmar Kuchtové za její práci také předseda 
dozorčí rady Ing. Zdeněk Musil. 

Ing. Kuchtová poděkovala za dlouholetou výbornou spolupráci a popřála Svazu, aby v čele 
s prezidentem Rafajem a novým generálním ředitelem Urbanem pokračoval v prosazování zájmů 
členů, získával nové členy a posiloval tak vliv a vyjednávací sílu Svazu. 

Předsedající valné hromady Ing. Zdeněk Musil poděkoval hostitelům valné hromady, společnostem 
PETROF spol. s r.o. a DOSTAV Praha a.s. 

Jednání valné hromady zakončil prezident SP ČR Mgr. Jan Rafaj, MBA. Popřál členům ještě jednou 
mnoho úspěchů a nám všem 

● aby se nám dařilo prosazovat naše vize a do evropských voleb naše priority, což je zejména 
konkurenceschopnost ČR a celé Evropské unie,  

● abychom měli zajištěný flexibilní trh práce, který bude schopen poskytovat kvalifikovanou 
pracovní sílu,  

● abychom dokázali najít shodu s politiky na tom, že v této zemi se bude regulovat do té míry, 
která nebude škrtit potenciál českého byznysu, 

● vytvářet taková partnerství a hledat takové exportní trhy, které budou poskytovat nové 
příležitosti, 

● abychom viděli svůj potenciál v oblasti digitalizace a přenesli ji do firem.  

 

Zapsala: Petra Ježková 

Za správnost ověřovatelé zápisu: 
Ing. Ernest Ištvánfy 
JUDr. Zuzana Krejčiříková  


